
Oświadczenie złożone 

przez senatora Jana Marię Jackowskiego 

na 58. posiedzeniu Senatu 

w dniu 15 marca 2018 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra zdrowia Łukasza Szumowskiego 

Już dłuższy czas nasze państwo boryka się z problemem masowego wywozu leków za granicę. W wyniku 

tego procederu w przypadku niemal 200 leków i produktów spożywczych specjalnego przeznaczenia jest 

zagrożenie brakiem dostępności. 

Dotychczas proceder określany jako „odwrócony łańcuch dystrybucji” ulegał ewolucji. Do roku 2016 do-

minował model polegający na tym, że nieuczciwy przedsiębiorca tworzył łańcuch hurtownia – apteka, 

w którym leki zwracane były do hurtowni, a następnie sprzedawane za granicę. Obecnie zjawisko nielegalne-

go eksportu leków przybrało inną formę. Zamiast aptek do łańcucha włączono niepubliczne zakłady opieki 

zdrowotnej, które nie są kontrolowane przez inspekcję farmaceutyczną. 

W związku z tym proszę o informację, czy są prowadzone prace nad wprowadzeniem regulacji pozwala-

jących na monitorowanie wywozu leków za granicę. 
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